

Biography



Mr. Leo Zengjian LIU 劉曾劍

Senior Partner, Patent Attorney, Macao Victory Group International

Co-Founder, International Tech-transfer Service Alliance(Macao)

T: +86 15819408877

E: leo@macaolaw.com

Mr. Leo Zengjian LIU is a senior partner and patent attorney at Macao Victory Group International. He has over 21 years of experience in intellectual property law with a focus on patent prosecution, litigation, mediation, and consulting.

Mr. Liu's expertise includes domestic and foreign intellectual property systems, intellectual property protection for e-commerce and exhibitions, alternative dispute resolution for intellectual property disputes, freedom-to-operate analyses, patent invalidation, administrative mediation, and infringement litigation.

Mr. Liu currently serves as an Expert in the Guangdong Intellectual Property Expert Pool, an Invited Mediator of the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area Intellectual Property Mediation Center, Vice Chairman of the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area Innovation and Invention Association, Director of the Macao Intellectual Property Research Association/Macao Trademark Association, and an Expert in the Guangdong Intellectual Property Protection Association Expert Pool.

Appointed by the Guangdong Provincial Market Supervision Administration, Mr. Liu serves as an intellectual property expert for major exhibitions including the China Import and Export Fair (Canton Fair), Dental South China International Expo, Prolight + Sound Guangzhou, and China

International Furniture Fair. In this role, he assists organizers in investigating and resolving suspected intellectual property infringement complaints as per relevant regulations.

刘曾剑先生是澳门凯旋国际集团的高级合伙人和专利代理师。他在知识产权领域拥有超过 21 年的经验，为企业提供了大量有关知识产权申请、检索和保护策略等方面的咨询服务和法律意见。

刘先生的擅长领域包括国内外知识产权制度、电商和展会知识产权保护、知识产权纠纷多元化解机制、专利自由实施和侵权风险排查分析、专利无效宣告、行政调处和侵权诉讼等。

刘先生目前担任广东省知识产权专家库专家、粤港澳大湾区知识产权调解中心特邀调解员、粤港澳大湾区创新发明协会副理事长、澳门知识产权研究会/澳门商标协会理事、广东知识产权保护协会专家库专家等。

受广东省市场监督管理局指派，刘先生多次担任中国进出口商品交易会（广交会）、华南国际口腔展、广州国际专业灯光音响展览会和中国国际家具博览会等大型展会的驻展知识产权专家，协助展会主办单位按照相关规定调查和处理涉嫌知识产权侵权的投诉。